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IV. 

Ф. Рафаипов: Законът за 
градобитнината не задължа
ва застраховката, а е оста
вил всекой, който пожелае, 
да си застрахова посевите, 
добитъка и пр. Старите бур-
жуазни партии не са напра
вили нищо за подобрение на 
земледелието. Ако милееха 
за населението, требваше да 
прокарат закон за задъл
жителната застраховка, в 
който да легне принципа, че 
Държавата треба да йлаща 
премиите на бедните зем-
леделци. Подкрепям пред
ложението на Крайчева. 

П. Яневъ: Ако е въпроса да 
се подпомагат всички, да се 
предвидят 1 милион лева, 
но като имаше закон за 
задължителната застраховка 
народът започна да роптае 
срещу него и тогавашното 
правителство го отмени и 
вместо него създаде закон 
за централната кооператив
на банка, който урежда ма
терията за застраховките 
на посевите, обаче те вече 
не са задължителни и по та
зи именно причина днес мно
зина, пострадали от градуш
ка, остават неудовлетворе
ни. По липса на средства не 
можем да удовлетворим 
пострадалите отъ градушка 

П. Димитров: Ако имаше 
средства, може да предви
дим и 1 милион лева, но 
ограничените средства на 
окръга не позволяват това. 

Б. Митев: Всички буржу-
азни партии въ продълже
ние на 40 год. съ държали 
въ мрак населението. Има
ме една просветна политика 
на буржуазните партии, це
лящи да държат население
то в неведение. 

3 . Бръчков: Когато постъп
ват заявления за помощи ще 
треба да се проучват непре
менно размерите на загуби
те и нуждите от помоща и 
съобразно туй да се отпу
щат помощите. 

П. Янев: Не е право да не 
се дават помощ на ония, кои
то са пострадали от градуш
ка без да си застраховат по
севите. 

П. Димитров: При третото 
четение, ако има свободни 
суми, може да се усили кре
дита. 

Т. Андреев: Можеме да по
искаме от правителството да 
поеме грижата за изхранва
не бедното и непроизводи
телно население. 

Реши се: п. 21 към § 22 
„помощи дадени за постра
дали къщи и други сгради от 
градушка и. завлечени и . по
страдали от наводнението и 
пожар храни и посеви" да 
се впише 50,000 лв. 

Не се прие да се предвиди 
в този пункт кредит един 
милион лева. 

Реши се: по § 28 п. 3 да 
се впише кредит 40,000 лв.; 
отложи се разглеждането на 
§ 29; 

по § 36, „разни", п. 1, уве
личение кредита за добавъч
но възнаграждение по 30°/0 
върху заплатата и добавъч
ното възнаграждение на всич
ки окр. чиновници и служа
щи, начиная от 1 IV. 1920 г., 
бюджетарната комисия пред
лага 120,000 лв. 

Б. Митев: Треба да подо
брим материалното положе
ние на чиновниците. Предла
гам: да се увеличи кредита 
за добавъчното възнаграж
дение по 120% върху запла
тите и добавъчното възна
граждение на всичките окр. 
чиновници и служащи, начи
ная от 1 април 1920 год, на 
5,000,000 л. 

П. Янев: Отде ще вземем 
средства за посрещане този 
нов разход? Да се остави 
само 20% 

П. Димитров: Досега е пла
щано по 20% върху запла
тата и добавъчното възна
граждение. 

Докладчикът: Бюджетарна
та комисия смета, че и 30% 
не съ достатъчни. С сегаш
ната заплата и добавъчното 
възнаграждение чиновниците 
не могат да се издържат. 

Председателят: Предложе
нието на бюджетарната ко

мисия е да се даде 30%; ко
мунистите предлагат 120%, 
а Пеню Янев казва да не се 
даде нищо. 

Ф.- Рафаипов: В миналата 
сесия казахме, че заплатите 
по щата са мизерчи и неза
доволителни. Съгласно чл. 5 
от закона за 6/12-ни на дър
жавния бюджет окр. и общ. 
съвети могат да дават и по-
големр възнаграждение от 
предвиденото в закона. 

П. Янев: С 20% те ще бъ
дат задоволени. Отде да на
мерим средства, за да запла
тим което искат комунисти
те. Това е невъзможно и 
един сериозен човек не би 
направил подобно предложе
ние. (Шум и пререкание меж
ду комунисти и земледелци). 

Зп. Бръчков: Всички зна
ем, какво е тежко положе
нието на чиновниците: те из
немогват при сегашната за
плата По липса на по-голе
ми средства на окръга аз се 
присъединявам към предло
жението на бюджетарна^ 
комисия. 

Т. Андреев: При днешното 
поскъпване треба да дадем 
30% увеличение на нашите 
чиновници. 

Р. Крайчев: Треба да из
държаме и възнаградим на
шите чиновници. 

Прие се предложението на 
Ботушарова за прекратяване 
дебатите. 

Не се приеха: 1) предложе
нието на комунистите за 
120% увеличение и да се 
предвиди кредит 500,000 лв.; 

2) предложението на П. 
Янев да не се дава никакво 
увеличение. 

Прие се предложението на 
бюджетарната комисия да се 
даде 30% увеличение и да се 
предвиди кредит 120,000 лв. 
в п. 1 на § 36 

По п 5 на § 36, квартир
ни пари и за отопление и за 
осветление от 1 IV. 1920 год 
на окр. чиновници и служа
щи съгласно приложената 
таблица . . . 

Б. Митев: Предлагам: 1) на 
всички чиновници и служа
щи, получаващи щатна за
плата по-малка от 600 лв., 
да се даде разликата от щат
ната заплата до 600 лв. в 
вид на квартирни, за отопле
ние и осветление спред при
ложената 'към' допълнител
ния бюджетопроект таблица; 

2) на получаващите повече 
от 600 лв. да им се даде до
пълнително по 100 лв. ме
сечно и 3) на всички чинов
ници и служащи да се даде 
за всеки 2 по прослужени 
гонини По 50 лв. месечно въз
награждение. 

П. Янев: Ако дадем такова 
увеличение, каквото искат ко
мунистите, не ще можем да 
се притечем на помощ на 
населението, което иска по
мощ, тъй като е пострада
ло твърде много от градуш
ка, наводнение и пр. Вие, ко
мунистите, демагогствувате 
много, за да мамите наивни
те хора..По немане средства 
не можем помогна на чинов
ниците Не мислете, че не 
разбирам.. . (Шум и прере
кания между Земледелци и 
комунисти). На мнение съм 
да се заличи целия кредит 
този пункт. 

Зл. Бръчков: По принцип 
не съм против даване квар
тирни пари, но това треба 
да става с оглед на средства
та. Да дадем квартирни пари 
в размер на определените от 
жилищ. к-я и да им се даде 
на всички за отопление по 
по 150 лв. месечно. 

Г. Недев: 20% увеличение 
са достатъчно. 

Д. Шиков: Не съм против 
възнаграждението на чинов
ниците, но то треба да бъде 
в раджите на възможното 
В бжджетопроекта П о с т . 
Присът. е вписало и 30% 
увеличение и за квартирни 
и за отопление. 

П. Димитров: Този бюдже
топроект сме представили за
едно с наш доклад. Ние да
дохме половината от това, 
което искаха наши чиновни
ци с заявление. Ние си ка
захме думата, сега е ваш 
ред. 

Не се приеха предложения
та: 1) на комунистите, 2) на 
Зл. Бръчков, да се дават 
квартирни пари; колкото е 
определила жилищната ко
мисия за сегашните жилища 
на чиновниците и по 150 лв. 
за отопление и 3) предложе
нието на Пеню Янев да се 
зачеркне кредита по п 5 
на § 36 

Прие се предложението 
на бюджетарната комисия 
по п. 5 на § 36 да се впише 
кредит 75,960 л., като по-на
татъшното разглеждане на 
бюджета се отложи за идно
то заседание 

Решение 30: 
избиране членове на 
пътната комисия. 

Реши се: избраха се за чле
нове на пътната комисия: 
Петър Николов, Златан Бръч
ков, Ганчо Михов, Георги 
Дончев и Димо Шиков. 

Дневния ред за утрешното 
заседание: 

1) Доклад на комисията 
по отчужденията; 

2) продължение II четене 
на допълнит бюджет; 

3) приемане п ъ т н а т а 
мрежа; 

4) доклад на комисията за 
чешмата в с. Влахлар ; 

5) доклад на прошетарна-
та комисия и 

6) разни. 
(Начало в 8 ч. сл. нл): 

Протокол 8. 
(9.Х. 1920 год. 

Открито от председателя 
г. Т. Атанасов в 2 ч. сл. пл. 
Решение 31: 
пререждане дневния 
ред 

Прие се да се пристъпи 
към разглеждане доклада на 
комисията по въпроса за 
Влахларската чешма. 

Решение 32: 
разглеждане доклада 
на комисията по из-
учване въпроса за 
Влахларската чешма. 

Главният секретар Георги 
Дончев прочете доклада на 
комисията по проучване въ
проса за направа чешма в 
това село. 

Г. Недев: От обиколката 
ни с инженера се уверихме, 
че селото е лишено от во
да. Те мислят, че с 20—30,000 
лв. ще могат да си направят 
чешма по стопански начин. 

Председателя: Кредита от 
бюджета на водоснабдител
ното бюро се разпределя от 
комисия, от Пост. Прис. и 
окр инженер. Да възложим 
на тази комисия да започне 
първо направата- на водо
проводите в с. Влахлар. 

Т. Андреев: На мнение съм 
да се отпусне сума от пред
видения от бюджета кредит, 
за да си направят сами чеш
мите. 
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П. Димитров: Въпросът за 
Влахлар отдавна се протака 
Според доклада на комисия
та влахларци пият вода от 
реката Предвиденият кредит 
в бюджета на водопроводното 
бюро е за поправка на ста
ри водопроводи, а не и за 
направа на нови. И с. Мана
стир има голема нужда от 
вода. Понеже влахларци са 
готови сами да изработят 
землените работи, да наба
вят вар и пръстени кюнци, 
на мнение съм да им се от
пуснат от окр. б ю д ж е т 
20—25,000 лв., за да си на
правят сами чешмата. Коопе
ративното бюро не разпола
га с кредит за направа на 
нови водопроводи. 

Т. Андреев: На мнение съм 
кредита на фонда да се раз
предели на две и оттам да 
се отпусне сума за направа 
вонопровод в Влахлар, като 
решиме веднага да се започ
нат работите там. 

П. Янев: Влахлар е бедно, 
почвата му слаба и неплодо-
родна. Поддържам предложе
нието на председателя на 
Пост. Комисия. 

Председателът : Предлагам 
водопроводите в Влахлар и 
Мънастир да се направят с 
средства на фонда за коопе
ративното водоснабдяване и, 
ако сумата е недостатъчна, 
да се продължи работата и 
през идната година. 

П. Димитров : Поддържам 
да се отпусне помощ на влах
ларци 25,000 лв., за да си 
направят сами чешма. 

Г. Недев: Водата в Влахлар 
може да се докара с обикно
вени кюнци и нема нужда 
от каменинови тръби. 

Т. Андреев: Можем да ре
шим от кредита 200,000 лв. 
да се направят чешмите в 
Мънастир и Влахлар. 

Р. Крайчев: Ако ще дадем 
на Влахларци вода, да им да
дем достатъчна сума, като 
възложим на кооперативното 
бюро да направи там по-
скоро водопровода, па макар 
и да похарчим и всичкия 
кредит. 

Зп. Бржчков: Ако решим да 
направим нещо за Влахлар, 
треба да се проучи добре 
въпроса и с съдействието на 
представителите на техника
та да направим нещо солид
но. Тия средства ще ги взе
мем от кредитите по бюдже
та на водоснабдителното бю
ро. На бива да се скъпим, 
когато се касае въпроса да 
доставим чиста вода за на
селението. 

Д. Шиков: В правилника на 
водоснабдителното бюро е ка
зано, че треба да се внесе 
от селото известна сума из
вън обикновените вноски на 
общината, а не да чака само 
на фонда. От влахларци не 
можем да искаме да внесат 
нещо в фонда, понеже зна
ем, че те са твърде много 
бедни. 

Не се прие предложението 
на П. Димитров — да се от
пусне на с. Влахлар 25,000 
лв. помощ за да си направи 
чешми то по стопански 
начин. 

Прие се предложението на 
председателя: като се изтък
не нуждата за направа чеш
ми в с. Влахлар да се настои 
да се започне с к р е д и т а 
200,000 лв. предвиден в бюд
жета на водоснабдителното 
бюро за 1920—1921 финан. 
година, направата на водо
провод в с. Влахлар още сега, 

като всичките землени рабо
ти и превоза на материали
те се извърши от с. Влахлар. 

Прие се предложението на 
Иван Терзиев: за да може 
всичкото население в селото 
да работи, треба Общин. съ
вет да вземе решение в сми
съл, че онзи, който не оти
де да работи, ще бъде гло
бен и пак заставен да работи. 

Решение 3 3 : 
Разглеждане въпроса 
по водоснабдяването 
на с. Мънастир. 

Прочете се доклада под 
№ 3151 и заключението на 
конструираната с постанов
ление № 361 от 6. VIII. 1920 г. 
специална комисия, изложе
но в п р о т о к о л а й от 14. 
VIII. 1920 г. 

И. Терзиев: Мънастирци 
могат да дадат повече пари 
за направата на водопрово
да, а по-малката част да се 
плати от фонда за коопера
тивното" му водоснабдяване, 
като те да направят всички 
землени работи и да прево
зят с свои превозни средства 
разните други материали. 

Д. Шиков: Сесията сега е 
извънредна с строго опреде
лен дневен ред и не можем 
да се занимаваме с въпроси, 
които би требвало да се раз
глеждат в редовната сесия. 
За водопровода в Мънастир 
треба Пост. Прис. да проучи 
въпроса и ни представи в 
редовната сесия един обсто
ен доклад. Мънастир е от 
най-богатите села в окръга 
и нема защо да бързаме. За 
Влахлар решихме, защото 
има нужда от вода и са край
но бедни. 

Н. Велев: Хигиенич. съвет 
преди 10 год. е решил да се 
направи нова чешма, но до 
сега нищо не е сторено. Спо
ред сегашните изчисления из
лиза, че са потребни 150,000 
лв, ако се направят работи
те с железни тръби, а, ако 
се поставят каменови тръби, 
ще бъдат достатъчни 65,000 
лв. В доклада ние отказахме 
да се отпуснат 20,000 лв., а 
остатъка да се даде от се
лото и по този начин да мо
же да се направи чешмата 
по стопански начин, съглас
но изработения план. 

Председателят: Време е да 
се тури край на този въ
прос. Това село има голема 
нужда от вода, защото ви
наги се спохожда от разни 
епидемии. Да се направи чеш
мата чрез коопоративното 
бюро, като известна сума 
селото внесе в бюрото и по
следното да я изразходва. 
Всичката землена работа и 
превоза да се извърши от 
селото. 

Ф. Рафаилов: Треба час по-
скоро да се построи чешма
та в Мънастир, защото се
гашната чешма до училище
то носи зараза за крехкия 
детски организъм. Нашата 
група предлага: фонда за ко
оперативното водоснабдява
не да даде 40,000 лв., а оста
налата, землената работа и 
превоза да се направи от 
селото. 

Д. Шиков: Треба въпроси
те да се изучават основно и 
да знаем с какви кредити 
разполагаме, както и да ни 
се съобщи дали общината е 
била изправна по отношение 
светите вноски. Поддържам 
предложението на Рафаилова. 

Не се прие предложението 
на председателя: фонда да 
похарчи нужните суми, като 

селото даде на фонда една. 
помощ от 30,000 лв., всичка
та землена работа и превр-
за да се извърши от селото. 

Прие. се предложението на 
Рафаилова: да се изтъкне 
нуждата от направата по-
скоро водопровода в с. Мъ
настир, за която цел да се 
грижи фонда за кооператив 
ното водоснабдяване, като 
последният даде от своите 
средства само 40,000 лв., а 
остатъка да се внесе от се
лото, соето да извърши и 
землената работа и превоза, 
с прибавката, че работата 
ще се започне незабавно и 
с средства от кредита 200,000 
лв. по бюджета на водоснаб
дителното бюро за 1920-921 г. 

Решение 34: 
разглеждане въпроса 
за отчуждаване зда
ния за окр. нужди. 

Прочете се доклада на ко
мисията по отчужденията на 
здания за окр. нужди, нахо-
еящи се вън от гр. Варна, в: 

1) Провадия за ветеринар. 
лазарет ; 

2) с. Ново-село за ветери
нарна лечебница; 

3) с. Преджа за медицин
ска амбулатория; 

4) с. Градинарово за ме
дицинска амбулатория; 

5) с. Козлуджа за ветери
нарна лечебница и 

6) с. Синдел за медицин. 
амбулатория. 

Б. Митев: Избраната ко
мисия за преглеждане зда
нията, които ще се отчуж
дават из окръга, се подраз
дели на две подкомисии-

Едната бе натоварена да 
прегледа зданията в Прова
дия, Градинарово, Новосело, 
Преджа и Кюприкйо. 

Д. Шиков: Втората подко
мисия обходихме с. Козлуд
жа и Синдел. Не ходихме в 
с. с Крумово, Еникйой и 
Девня. 

Б. Ботушаров: В Караджа-
от остава да се отчужди за 
ветеринар, лечебница зда
нието на X. Халил х. Юме-
ров, което, е посочено от 
Пост. Комисия и подходяще 
за целта. 

И. Терзиев: В с Козлуджа 
треба да се отчужди здание
то на наследниците на Та-
кор Ованезов. оценено за 
13,200 лв., иначе ще го от
чужди общината. В Синдел 
зданието—магазия на Симе
он Милков, оценено за 8,800 
лв. с малък ремонт може да 
се приспособи за ветеринар. 
лечебница. 

Д Шиков: Такор Ованезов 
от Козлуджа почина през 
войната и остави 3 малолет
ни деца, които имат един
ствен доход за прехрана зда
нието му и, следов , според 
закона не бихме могли да го 
отчуждим. Зданието е вехто 
и непригодно за целта. Дру
гото здание, посочено от 
Терзиева е голема магазия 
и, за да се приспособи, тре
ба да се похарчи повече от 
стойноста му. 

Прие се: а) да се отчуж-
дат з д а н и я т а 1) на Иван 
Стоянов и Синове за вете
ринарна лечебница; 

2) на Жеко Великов от с. 
Новосело за ветеринарна-ле
чебница; 

3) на Рашко Илиев от с 
Градинарево за амболатория; 

4) на наследниците на Ра
ди Велев от с. Козлуджа за 
ветеринарна лечебница; 

5) на Митю Щерев от Син
дел за амбулатория; 

6) на Ив. Станчев от Син
дел за ветерин. лечебница. 

7) от Караджаот на х. Ха
лил х. Юмеров за-ветерин. 
лечебница; 

8) от Кюпрюкйой на Ха
лил Ефенди за амбулатория. 

б) да не се о т ч у ж д а т 
з д а н и я т а : 

1) от Преджа на Райна 
Еню Великова — Руси Ма
ринов и 

2) посочените от Постоян 
комисия в с. с. Девня, Ени
кйой и Крумово. 

в) за всеко едно от очуж-
дените сгради да се направи 
специално постановление на 
окр. съвет, според както на
режда закона с необходими
те данни за всеко здание, 
които постановления ще след
ват в това решение по-долу. 

Решение 35: 
продължение II-о четене 
на допълнит. бюджет. 

Продължи се доклада на 
II-о четене на I-я допълни
телен бюджет на окръга за 
1920—921 год. в останалите 
му параграфи. 

Реши се: в § 29 „нови ок
ръжни сгради, съдържания, 
приобретения и пр.", п. 1 за 
отчуждаване здания нужни 
на окръга за службите му" 
да се впише кредит 560000 л. 

п. 2, „ремонт и постройки 
за тия сгради" . . . 

П. Димитров: за да не пре
товарваме допънителния бю
джет с сума, която нема да 
се изразходва през т. финан. 
година, да не предвиждаме 
кредит към п. 2. 

Реши се; към п. 2 да не се 
предвижда кредит. 

§ 22, помощ за благотво
рителни целн, да се впише 
10,000 лв. 

Общия разход по допъл
нителния бюджет 990,660 л. 

По приходната част. 
Глава I. Редовни приходи. 

§ 7, доходи, които особе
ни закони определят за в 
полза на окръга, п. 1, окр. 
налог по 1 л. на всеки кгр. 
тютюн, намиращ се в тър
говските складове, включи
телно рековтата 1919 г. пре
сметнато върху 745,000 кгр. 
суров тютюн да се впише 
приход 820,000 лв. 

Глава II. Извънредните 
приходи. 

§14, от излишек, с който 
е приключен редовния бюд
жет на окръга за 1920-1921 
год. при утвърждението му 
— 123,492 лв. 

Общия сбор на прихода 
възлиза на 943,492 лв. 

Решение 36: 
отпущане помощ на 
Гевреклерското учи
лищно настоятелство. 

П р о ч е т е се доклада На 
Постоян. Присътствие под 
№ 3105 за отпускане помощ 
на гевреклерското училищно 
настоятелство. 

Председателът: По § 22 гла
сувахме кредит 5,000 л. пре
димно за помощ на училища 
за поправка здания, постра
дали от градушка Треба да 
се предостави на Пост. Ко
мисия да удовлетвори тази 
молба от кредита по § 22. 

Д. Шиков: Да дадем ман
дат на Пост. Комисия да раз
гледа всичките молби от по
добен характер и след проуч
ване основно исканията им 
да ги удовлетвори от креди
та по § 22. 

П. Димитров: Съгласен съм 
с предложението на Шико-
ва, понеже съм уверен, че 
ще постъпят още много мол
би от подобен характер. 

ВАРНЕНСКИ 
Окр. Ветер. Лекар 

№ 849. 
30 Юний 1921 год. 

гр. Варна. 

О К Р Ъ Ж Н О 
До Г. Г. Участъкбвите Ве

теринарни Фелдшери в Окръга. 
За сведния на Господина Пред

седателя на Варненската Окр. 
Пост. Комисия. 

Съобщавам на Г. Г. Участъковите Ветер. фелдшери, 
че съгласно Окръжното на М-то на Земледел. и Държ. 
Имоти Отдел. Ветер.-Скотовъдно, под № 911 от 14. II. на
редба, брой 6 19. II. т. год. се освобождават от явяване 
на работа по отбиване временната трудова повиность 
тия участъкови ветер. фелдшери в участъците на които 
има заразителни болести. 

При това съобщавам, че съгласно Окръжното на 
същото М-во Отдел. Счетоводно № 3097 от 28. II. на
редба брой 8 от 5. III. т. год. на всички държ., окръжни 
и общински чиновници, исключая министрите, които съ 
освободени от тая трудова повиност, се удържа в про
дължение на 6 месеца, начиная от 1. II. тек. год. десет
дневна заплата, която се внася на приход в държавното 
съкровище. 

Ония чиновници и служащи, които се откажат от 
освобождението на тази повиност и искат да си отбият 
дава им се 10 дневен платен отпуск. 

Окр. Ветер. Лекар: Д-р Тюлев. 

ВАРНЕНСКИ 
Окр. Ветер. Лекар 

№ 848. 
30 Юний 1921 год. 

гр Варна. 

О К Р ъ Ж Н О 
До Г. Г. Общинските Ктетове 

в Окръга. 
За сведение на Господина 

Председателя на Варнен. Окр. 
Пост. Комисия. 

Сюобщава се на Г. Г. Общинските Кметове, че при
ходите за фонда за подобрение скотовъдството, които 
ще постъпват в бъдаще от наемите на мерите отделени 
за целта на съставните села (чл. 18 буква 3 от закона 
за подобрение скотовъдството 1917 г.) на дадена община 
требва да се сметат като общ доход за фонда, който ре
довно се внася в Земледел Банка за. сметка на общин 
фонд за подобрение скотовъдството (чл. 19 от същия 
закон). 

Окр. Ветер. Лекар: Д-р Тюлев. 


